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PROTOKÓŁ  NR  I/10 

z I  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
 

(02.12.2010 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 10
00

 – radna – senior Ludgarda Buzek. 

 

 

- radna Ludgarda Buzek – otwieram I sesję IV kadencji Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Serdecznie witam przybyłych na nasze obrady: Pana 

Senatora Andrzeja Misiołka, Pana Senatora Leszka Piechotę, Pana Senatora 

Sławomira Kowalskiego, Pana Wojewodę Zygmunta Łukaszczyka. Witam 

wszystkich zaproszonych gości i przybyłych mieszkańców Śląska. 

Szczególnie serdecznie witam wszystkich radnych, tych, z którymi mieliśmy 

już przyjemność współpracować, witam nowo wybranych – życzę wszystkim 

sukcesów na forum Sejmiku, życzę dobrej współpracy. 

 

 

Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/2). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/3). 

6. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego: 
 

- radna Ludgarda Buzek – przystępujemy do złożenia ślubowania przez 

wszystkich nowo wybranych radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. 

Ślubowanie poprzedzone zostanie przez Pana Sędziego Mieczysława Brzdąka, 

Przewodniczącego Wojewódzkiej Komisji Wyborczej w Katowicach, 

wręczeniem zaświadczeń o wyborze oraz roty ślubowania. Proszę Pana 

Sędziego o przeprowadzenie tej akcji. 
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- Pan Mieczysław Brzdąk, Przewodniczący Wojewódzkiej Komisji 

Wyborczej w Katowicach – przypadł mi w udziale zaszczyt uczestniczenia w 

inauguracyjnej sesji Sejmiku Województwa Śląskiego, wybranego w 

wyborach samorządowych 2010 roku. Korzystając z tej sposobności 

chciałbym Państwu, w imieniu własnym oraz Wojewódzkiej Komisji 

Wyborczej, złożyć serdeczne gratulacje z powodu wyboru na to zaszczytne 

stanowisko. Jednocześnie chciałbym Państwu życzyć sukcesów w pracy 

radnego, wiele satysfakcji i wyrazić przekonanie, że będziecie Państwo 

działali dla dobra naszego regionu, dla pomyślności jego mieszkańców. 

 

 

[indywidualne wręczanie radnym zaświadczeń o wyborze] 

 

 

- radna Ludgarda Buzek – witam przybyłego na nasze obrady 

Przewodniczącego PO województwa śląskiego, Pana Tomasza 

Tomczykiewicza … czynnością potwierdzającą włączenie danej osoby w 

skład Sejmiku jest złożenie ślubowania. Odmowa złożenia ślubowania jest 

równoznaczna ze zrzeczeniem się mandatu. Ślubowanie będzie przebiegało 

następująco: każdy z radnych, poproszony przeze mnie będzie uprzejmy 

powstać i odczytać osobiście tekst roty, który Państwo otrzymali. Po 

odczytaniu tekstu proszę powiedzieć: ślubuję. Można również dodać: tak mi 

dopomóż Bóg. 

 

 

[tekst ślubowania: „Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać 

obowiązki wobec Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa 

Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej 

województwa i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw 

Rzeczypospolitej Polskiej”] 

 

 

[Ślubowanie złożyli wszyscy radni, w kolejności: Bożena Borys-Szopa, Jan 

Borzymowski, Janusz Buzek, Ludgarda Buzek, Piotr Czarnynoga, Michał 

Czarski, Barbara Dziuk, Stanisław Dzwonnik, Marian Gajda, Aleksandra 

Gajewska-Przydryga, Jerzy Gorzelik, Andrzej Gościniak, Witold Grim, Urszula 

Grzonka, Anna Hetman, Marian Jarosz, Gustaw Jochlik, Paweł Kaleta, Andrzej 

Kamiński, Jan Kawulok, Mariusz Kleszczewski, Agnieszka Kostempska, 

Lucyna Kręcichwost, Piotr Kurpios, Ewa Lewandowska, Agnieszka Luty, 

Wiesław Maras, Andrzej Marszałek, Adam Matusiewicz, Henryk Mercik, 

Henryk Moskwa, Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Marian Ormaniec, Maria 

Potępa, Piotr Pyzik, Władysław Serafin, Czesław Sobierajski, Bogusław 

Śmigielski, Piotr Spyra, Bogdan Święczkowski, Małgorzata Tkacz-Janik, Artur 
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Warzocha, Karol Węglarzy, Janusz Wita, Grzegorz Wolnik, Michał Wójcik, 

Zbyszek Zaborowski, Piotr Zienc. 

 

- radna Ludgarda Buzek – ślubowanie zostało złożone. Chciałabym teraz 

powołać dwuosobową komisję do sprawdzenia quorum i liczenia głosów w 

głosowania jawnych. Jeśli można zaproponować Panu Piotrowi Ziencowi, 

Panu Wiesławowi Marasowi udział w tej komisji … Pani Małgorzata Tkacz-

Janik jest również proszona … Proszę o policzenie radnych i zgłoszenie stanu 

obecności. 

 

- radny Piotr Zienc – komisja skrutacyjna po sprawdzeniu listy obecności 

stwierdza, że na sali jest komplet 48 radnych, tym samym obrady są 

prawomocne. 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

- radna Ludgarda Buzek – porządek obrad został Państwu przesłany. Jeśli są 

propozycje włączenia nowych punktów, to proszę o zgłoszenie. 

 

- radny Andrzej Gościniak – zgłaszam wniosek o uzupełnienie porządku 

obrad. Wniosek zmierza do tego, by po dotychczasowym punkcie 5 

wprowadzić nowy punkt w brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

Marszałka Województwa Śląskiego. Kolejny nowy punkt 7 w brzmieniu: 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru wicemarszałków… i kolejny punkt 8: 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru członków Zarządu Województwa 

Śląskiego i odpowiednio punkty dotychczasowe 6 i 7 przenumerować na 9 i 

10. Nie widzę powodów żeby zwlekać z tak ważną sprawą. 

 

- radna Ludgarda Buzek – czy jeszcze są wnioski do porządku obrad ? … Nie 

widzę ! Proponuję zmianę od punktu 6, podjęcie najpierw uchwał w sprawie 

wyboru przewodniczącego potem wiceprzewodniczących, a później 

proponowane dalsze głosowania… 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu: podjęcie uchwały 

w sprawie wyboru Marszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  24 

przeciw 8 

wstrzym. 7 

 

[głosy z sali, poza nagraniem] 
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- radny Piotr Zienc –…w porządku ! Wiem, że to się nie zgadza… 

 

- radna Ludgarda Buzek – ja proponuję powtórzenie głosowania i policzenie 

głosów… 

 

 

Powtórne głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu [6]: 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru Marszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 21 

 

…[koniec kasety 1 a]… 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku punktu [7]: podjęcie uchwały w 

sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Śląskiego: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 22 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku punktu [8]: podjęcie uchwały w 

sprawie wyboru Członków Zarządu Województwa Śląskiego: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 21 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/2). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/3). 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Marszałka  Województwa Śląskiego 

(druk IV/4). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa 

Śląskiego (druk IV/5). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członków Zarządu Województwa 

Śląskiego (druk IV6/). 

9. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk IV/2): 
 

- radna Ludgarda Buzek – głosowanie przeprowadzi komisja, która 

przedstawia zasady, czuwa nad przebiegiem oraz ogłasza wyniki przez 

odczytanie protokołu. Zgodnie z art. 20 ust. ustawy o samorządzie 

województwa glosowanie przeprowadza się w sposób tajny. Proponuję 

powołanie pięcioosobowej komisji skrutacyjnej spośród radnych. Członkiem 

komisji nie powinna być osoba, której dotyczy głosowanie. Proszę 

poszczególne ugrupowania o zgłaszanie swoich kandydatów do komisji... 

 

Zgłoszono następujących kandydatów: radna Urszula Grzonka (PiS), radny 

Marian Ormaniec (PSL), radny Piotr Zienc (PO), radna Ewa Lewandowska 

(PO), radny Janusz Wita (RAŚ), radny Wiesław Maras (SLD). 

 

- radna Ludgarda Buzek – jest 6 radnych proponowanych, czy są jeszcze 

następne propozycje ? Powinno być 5 ...[radny Bogusław Śmigielski wycofał 

kandydaturę radnej Ewy Lewandowskiej] … 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  48 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radna Ludgarda Buzek – komisja została wybrana. Otwieram listę 

kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

- radny Adam Matusiewicz – w imieniu klubu radnych PO zgłaszam 

kandydaturę Pana Bogusława Śmigielskiego, pełniącego jeszcze obowiązki 

Marszałka Województwa Śląskiego, wieloletniego, doświadczonego radnego 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 
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- radna Ludgarda Buzek – czy są inne zgłoszenia kandydatów na 

Przewodniczącego Sejmiku ? … Nie ma ! Zamykam listę kandydatów. Czy 

Pan Radny Bogusław Śmigielski wyraża zgodę na kandydowanie ? …[tak]… 

Prosimy komisję o przygotowanie kart do głosowania … krótka przerwa 

techniczna …[przerwa w obradach]… Proszę o zajęcie miejsc, komisja 

przygotowała już karty … Przewodniczący komisji skrutacyjnej będzie prosił 

o podejście, wręczy każdemu kartę do głosowania. Jest przygotowane miejsce 

do głosowania tajnego, tutaj w kąciku za tym banerem. 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – jak zostało 

powiedziane jest miejsce do swobodnego skreślania głosów, jest zapewniona 

tajność głosowania, nie ma żadnego pośpiechu. Jeśli będzie kolejka, to 

komisja skrutacyjna tak długo jak będzie trzeba, będzie czekała. Chciałem 

poinformować, żeby później nie było żadnych wątpliwości, że o pozytywnym 

wyniku głosowania decyduje większość bezwzględna przy obecności co 

najmniej połowy radnych Sejmiku. Będę wyczytywał nazwiska, proszę o 

pochodzenie do przedstawiciela komisji. Proszę o pokazanie czy urna jest 

opróżniona … jak widać jest pusta, więc nie ma przeszkód żeby przystąpić do 

głosowania. 

 

[komisja rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

- radna Ludgarda Buzek – czy wszyscy z Państwa oddali głos ? … Proszę 

komisję o policzenie głosów …[przerwa w obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał treść 

protokołu komisji – radny Bogusław Śmigielski został wybrany 

przewodniczącym Sejmiku stosunkiem głosów za – 27, przeciw – 4, 

wstrzymujących się – 17 (kopia stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

- radna Ludgarda Buzek – dziękuję komisji i oznajmiam, że została 

niniejszym przyjęta uchwała Nr IV/1/1/2010 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego o treści w paragrafie 1: 

na podstawie prawidłowo przeprowadzonego tajnego głosowania 

Przewodniczącym Sejmiku Województwa Śląskiego został wybrany radny 

Bogusław Śmigielski… Serdecznie gratuluję Marszałkowi Śmigielskiemu. 

Życzę spokojnej pracy, owocnych obrad … Przekazuję niniejszym 

prowadzenie dzisiejszych obrad nowemu Przewodniczącemu Sejmiku. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chciałem bardzo 

podziękować za wybór. To dla mnie duży zaszczyt być przewodniczącym 

Sejmiku Województwa Śląskiego. Przed nami 4 lata współpracy, mam 
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nadzieję, że one będą owocne dla wszystkich mieszkańców województwa. 

Chciałem Państwa poinformować, że wpłynęły do mnie 3 informacje o 

powołaniu klubów w Sejmiku: informacja klubu PiS, SLD i z klubu PO. 

Przypomnę, że klub może zostać powołany jeśli jest co najmniej 4 radnych. 

Przechodzimy do następnego punktu… 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących 

Sejmiku Województwa Śląskiego (druk IV/3): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – przypomnę, że 

głosujemy wiceprzewodniczących w sposób tajny. W Regulaminie Sejmiku 

macie Państwo opisane jak działa komisja skrutacyjna, zatem otwieram listę 

kandydatów na wiceprzewodniczących. Zgodnie z ustawą o samorządzie 

województwa wiceprzewodniczących może być trzech. 

 

- radny Czesław Sobierajski – w imieniu klubu PiS chciałem zgłosić na 

wiceprzewodniczącego Sejmiku Pana Andrzeja Kamińskiego, zamieszkały w 

Dankowicach gmina Wilamowice, okręg Bielsko-Biała, radny Sejmiku 

poprzedniej kadencji, dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych w 

Czechowicach-Dziedzicach, prezes zarządu diecezjalnego Akcji Katolickiej w 

Bielsku-Białej, kiedyś radny powiatu bielskiego, kompetentny, doświadczony 

samorządowiec. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – w imieniu klubu 

PO chciałem zgłosić Pana Andrzeja Gościniaka, samorządowca, który w 

ostatnim czasie był przewodniczącym w radzie miasta Siemianowice Śląskie. 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – w imieniu klubu SLD chciałbym zgłosić na 

funkcję wiceprzewodniczącego radnego Michała Czarskiego. Michał Czarski 

jest doświadczonym samorządowcem, od 16 lat działa w samorządzie różnych 

szczebli, był radnym II, III i jest radnym IV kadencji Sejmiku. W II kadencji 

był Marszałkiem Województwa Śląskiego. Nie tylko jest doświadczonym 

samorządowcem, ale koncyliacyjnym, człowiekiem dialogu i z pewnością 

sobie poradzi z procedurami i wesprze Pana Marszałka Śmigielskiego w tym 

zbożnym dziele prowadzenia obrad. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – czy są jeszcze 

jakieś zgłoszenia ? Zanim zamknę listę zgłoszeń poproszę o wyrażenie zgody 

przez kandydatów. Pan Michał Czarski …[tak]…, Pan Andrzej Gościniak 

…[tak]…, Pan Andrzej Kamiński …[tak]… Dziękuję bardzo ! Proszę, aby 

komisja skrutacyjna przystąpiła do procedury wyboru ... chciałem jeszcze 

Państwa poinformować, że klub SLD wyznaczył na przewodniczącego 
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radnego Zbyszka Zaborowskiego, PO wyznaczyła mnie na przewodniczącego 

klubu, natomiast PiS przedstawiło informację, że szefem klubu jest Pan 

Czesław Sobierajski. Ogłaszam pięciominutową przerwę …[przerwa w 

obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – również przy 

tym głosowaniu obowiązuje przy każdej kandydaturze konieczność uzyskania 

bezwzględnej większości głosów. Mamy zgłoszonych 3 kandydatów. Istnieje 

taka możliwość, że wszyscy trzej zostaną wiceprzewodniczącymi Sejmiku. 

Nie mamy obowiązku postawienia przy każdym krzyżyka za, przeciw, lub 

wstrzymuje się. Jeżeli będzie przy danym nazwisku więcej niż jeden krzyżyk, 

to głos jest nieważny, podobnie gdyby nie postawiono żadnego. Tak, że przy 

każdym nazwisku, w którejś z trzech rubryk stawiamy krzyżyk. 

 

[komisja rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – 5 minut przerwy 

…[koniec kasety 1 b]… 

 

…[przerwa w obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał treść 

protokołu komisji – Andrzej Kamiński: za – 43, przeciw – 1, wstrzymujących 

– 3, Andrzej Gościniak: za – 39, przeciw – 5, wstrzymujących – 4, Michał 

Czarski: za – 46, przeciw – 0, wstrzymujących – 1 (kopia stanowi załącznik 

do protokołu sesji). 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chciałem 

poinformować, że Sejmik przyjął uchwałę IV/1/2/2010 w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa. W paragrafie 1: na podstawie 

prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego Wiceprzewodniczącymi 

Sejmiku Województwa Śląskiego zostali wybrani: radny Michał Czarski, radny 

Andrzej Gościniak, radny Andrzej Kamiński. Gratuluję 

wiceprzewodniczącym ! 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk IV/4): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – otwieram listę 

kandydatów … W imieniu klubu PO zgłaszam Pana Adama Matusiewicza 

jako kandydata na Marszałka Województwa Śląskiego. Czy Pan Radny Adam 

Matusiewicz wyraża zgodę ? …[tak]… Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia ? … 
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Nie ma ! Zatem zamykam listę kandydatów. Poproszę teraz komisję 

skrutacyjną o przygotowanie materiałów do głosowania … jest wniosek 

formalny … 

 

- radny Michał Wójcik – chciałem zapytać czy będziemy mogli poznać bliżej 

sylwetkę kandydata na Marszałka, bo nikt nam nie przedstawił i druga rzecz, 

czy będziemy mogli zadawać pytania, zarówno przed tym głosowaniem, jak i 

przed kolejnym na członków Zarządu Województwa Śląskiego. 

 

- radny Adam Matusiewicz – odpowiadając na pytanie Pana Radnego 

Wójcika, oczywiście byłem przygotowany na taką ewentualność i bardzo 

chętnie odpowiem na każde pytanie. Urodziłem się 37 lat temu w Katowicach, 

z Katowicami była związana cała moja kariera naukowa, jestem absolwentem 

Akademii Ekonomicznej w Katowicach. Podjąłem pracę już na 4 roku 

studiów, natomiast taką pełnoetatową w 1996 roku i od tego czasu byłem 

związany z samorządem terytorialnym. Pierwsze 4 lata pracy to wówczas 

Związek Gmin Górnego Śląska i Północnych Moraw – on potem zmienił 

nazwę na Śląski Związek Gmin i Powiatów. Tam pełniłem funkcję menadżera 

ds. promocji. Po czterech latach, w latach 2000-2007 byłem skarbnikiem 

miasta Pszczyna, na krótko przed końcem 2007 roku miałem olbrzymi 

zaszczyt objąć funkcję Wicewojewody Śląskiego, którą sprawowałem aż do 

poniedziałku w tym tygodniu, kiedy z oczywistej przyczyny – braku 

możliwości łączenia mandatu i funkcji wicewojewody – złożyłem rezygnację i 

zostałem z tejże funkcji odwołany. Zanim będę miał okazję odpowiedzieć na 

pytania, w tym Pana Radnego, chciałbym w skrócie przedstawić swoją wizję 

sprawowania przeze mnie funkcji Marszałka Województwa Śląskiego. Na 

wstępie jednak chciałem serdecznie podziękować zarówno radnym 

poprzedniej kadencji Sejmiku, jak i byłemu Zarządowi na czele z Panem 

Marszałkiem Śmigielskim za ogromny wkład pracy, ale równie wielkie 

zadania jak były przed poprzednim Zarządem czekają na ten, który dzisiaj 

będziemy wspólnie wybierać. Musimy mieć świadomość określonych 

okoliczności, które stoją od jakiegoś czasu przed naszym województwem i 

one dają nam dodatkowy impuls i muszą powodować dodatkową mobilizację. 

Wiemy o tym, że szczególnie na terenie aglomeracji od wielu lat spada liczba 

mieszkańców, mamy również problem z tym, że udział naszego województwa 

w produkcie krajowym brutto, choć stale utrzymuje się na wysokim poziomie, 

to jednak w perspektywie kilkudziesięciu lat, a w stosunku do okresu 

przedwojennego to już są w ogóle nieporównywalne cyfry i naszym zadaniem 

będzie to, aby włączyć się w proces powstrzymania tych tendencji. Jestem 

świadom tego jakie kompetencje ma samorząd województwa i wiem, że on 

może być tylko jednym z wielu aktorów, który będzie wpływał na tą sytuację. 

Jestem też świadom stanu budżetu Województwa Śląskiego - nie chciałbym 

żeby Państwo źle mnie zrozumieli, że określam go jako zły, ale Województwo 
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decydując się kilka lat temu na dwie wielkie, flagowe, inwestycje, czyli 

budowę Muzeum Śląskiego oraz modernizację Stadionu Śląskiego, nawet 

pomimo pozyskania tych ponad 100 mln z budżetu państwa, powoduje to 

jednak, że te dwie inwestycje, one w olbrzymim stopniu ważą na budżecie 

Województwa i będziemy mieli okazję o tym się przekonać za kilka tygodni 

kiedy będziemy mieli okazję uchwalać budżet. Nie ulega więc wątpliwości, że 

kolejne budżety Województwa powinny być układane w sposób niezwykle 

oszczędny, tak, abyśmy jako samorząd województwa mogli wyjść poza te 

flagowe inwestycje. W tej mierze wydaje mi się, że w pracy Zarządu 

Województwa przydadzą się umiejętności, które nabyłem przez 8 lat, będąc 

skarbnikiem miasta. Mimo mojego z pozoru podobno łagodnego charakteru 

przyrzekam Państwu, że jeżeli chodzi o pieniądze potrafię być twardy jak stal. 

Taka była funkcja skarbnika i myślę, że te dobre cechy przeniosę również na 

szczebel samorządu województwa. To oszczędne gospodarowanie pieniędzmi 

jest potrzebne właśnie po to żebyśmy mogli obok Stadionu Śląskiego, 

Muzeum Śląskiego, realizować również inne, ważne dla naszego 

Województwa cele. Musimy, niekoniecznie finansowo akurat w tym 

wypadku, ale w innych formach, np. przekazywania gruntów, wspomagać 

nasze spółki, przed którymi stoją wielkie cele i będą stanowiły w dużej mierze 

o przyszłości i atrakcyjności naszego województwa. Myślę tutaj o rozbudowie 

lotniska w Pyrzowicach, ale również wsparciu dla rozbudowy lotnisk 

lokalnych. Jeżeli mieliście Państwo okazję śledzić prasę przez ostatnie kilka 

lat, wiecie Państwo, że jako wicewojewoda przykładałem szczególną wagę do 

kwestii ratownictwa medycznego jeśli chodzi o miejsca lądowania dla 

helikopterów, lotniczego pogotowia ratunkowego, ale również rozbudowy 

lotnisk. Jako wicewojewodzie udało mi się przeprowadzić bardzo pomyślne 

pod tym względem operacje dotyczące przekazywania gruntów dla 

samorządów, m.in. w Gotartowicach pod Rybnikiem, i to wsparcie w tego 

typu działaniach chciałbym kontynuować. Wielkie zadania czekają też 

WPKiW – dzisiaj się one rozpoczynają, ale musimy pamiętać, że pod koniec 

tej kadencji wszyscy chcielibyśmy, aby Park wzbogacił się o park nauki, o 

nową, zmodernizowaną Elkę, czy też doczekanie modernizacji Skansenu. Ta 

twarda i zdecydowana polityka finansowa, którą chciałbym prowadzić będąc 

marszałkiem, powinna też nam pozwolić na zwiększenie środków, co 

nawiasem mówiąc przewiduje WPI, jeśli chodzi o modernizacje dróg 

wojewódzkich. W tym zakresie szczególną wagę przykładałbym do 

subregionów północnych i południowych województwa, tam bowiem 

potrzeby wydają się największe. Przez ostatnie 3 lata miałem okazję, jako 

wicewojewoda odpowiedzialny za służbę zdrowia, kroczyć śladami 

marszałków i Państwa Radnych odwiedzając szpitale wojewódzkie. W 

zasadzie mogę śmiało powiedzieć, że znam je prawie wszystkie i wiem jak 

olbrzymie są potrzeby w tychże szpitalach jeśli chodzi o konieczność 

dostosowania do pewnych standardów, ale również do dostosowania do takich 
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warunków, jakie panują w niektórych przekształconych już szpitalach, nawet 

w niektórych powiatowych – to jest wielkie zadanie. W poprzedniej kadencji 

Państwo Radni uczyniliście już znaczący krok w kierunku przesuwania 

środków budżetowych na doposażenie szpitali, zwiększanie ich bazy 

materialnej. Chciałbym aby ten proces mógł być nasilony. Podobnież 

będziemy musieli położyć dużą wagę na tej kwestii, która jest wizytówką 

naszego województwa, ale też stanowi o tym czy ludzie będą się chcieli 

osiedlać na nowo w naszym województwie, albo przynajmniej nie wyjeżdżać. 

Chodzi mi o atrakcyjność tego regionu jeśli chodzi o imprezy kulturalne, jak i 

sportowe. Będziemy mieć za niedługo zmodernizowany Stadion Śląski, mam 

nadzieję, że będą na nim organizowane nie tylko koncerty, ale również 

imprezy sportowe najwyższej rangi. Tutaj akurat zgadzam się w pełni z 

naszym koalicjantem, że walka o finał Ligi Europejskiej, to powinno być to, 

co powinno jednoczyć nas wszystkich. Nie zapominam tutaj o instytucjach 

kultury, teatry, Filharmonia Śląska, opera, Zespół Pieśni i Tańca „Śląsk”, to są 

nasze okręty flagowe, które rozsławiają nasze województwo na terenie nie 

tylko naszego kraju, ale również za granicą. Nie wiem czy Państwo wiecie, ale 

występy naszej Opery Śląskiej cieszą się np. w Niemczech, jeżeli chodzi o 

liczbę publiczności, popularnością nawet większą na spektaklach niż tutaj w 

Polsce i warto wspierać tą bazę materialną i warto wspierać te zespoły, bo 

mamy się czym pochwalić. Jednym z wielkich zadań Sejmiku i nowego 

Zarządu będzie też niezwykle konsekwentna i twarda polityka, która musi być 

prowadzona względem naszych partnerów, marszałków innych województw, 

którzy wspólnie z nami są właścicielami spółki PKP Przewozy Regionalne. 

Musimy być w kontaktach z tymi spółkami, za co chciałem podziękować Panu 

Marszałkowi Śmigielskiemu, bo on właśnie zapoczątkował taką bardzo twardą 

i konsekwentną politykę w tym zakresie, musimy być konsekwentni aby 

budżet Województwa nie był zanadto obciążony, ale jednocześnie na tyle 

elastyczni aby nie doprowadzić do zmniejszania liczby pociągów, co byłoby z 

ewidentną szkodą dla mieszkańców województwa, potencjalnych pasażerów. 

Na terenie naszych jednostek, zależnych od Województwa Śląskiego, w tych 

najbliższych latach z pewnością będą nas czekały istotne przekształcenia. 

Jestem zwolennikiem przekształceń jednostek służby zdrowia. Praktyka 

dotychczasowych przekształceń dowozi bowiem, że dzieją się one na ogół z 

korzyścią dla pacjentów, mieszkańców naszego województwa, ale tu 

chciałbym zaznaczyć z olbrzymią mocą, że widzę taką możliwość, ale tylko w 

wypadku zgody załóg, bo tego rodzaju zmiany muszą się odbywać w 

przyjaznej atmosferze społecznej i przypomnę, że jedną taką decyzję w 

zakresie Tarnowskich Gór Państwo z zeszłej kadencji macie już za sobą. 

Wszyscy pamiętamy jak bardzo wtedy załodze tego szpitala również na tym 

zależało. Myślę, że to jest dobry kierunek, ale podkreślam, w zgodzie z 

pracownikami tych jednostek. Jeśli chodzi o nasze drogi wojewódzkie, tym co 

rzucało się w oczy – i nie mówię o poprzedniej kadencji, ale od początku, od 
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98 roku – a co wydaje się należałoby zmodyfikować, to jest danie szansy 

Zarządowi Dróg Wojewódzkich, który odpowiedzialny za budowę, 

modernizację, danie im na początku roku szansy, aby wiedzieli jakim 

faktycznie budżetem dysponują i w miarę możliwości niezmienianie go, gdyż 

akurat tą miałem okazję obserwować osobiście, powoduje to olbrzymie 

zamieszanie w tej instytucji, która zawiaduje procesami inwestycyjnymi, które 

są w swoim przygotowaniu i realizacji długie i takie zapewnienie na początku 

roku, który by się nie zmieniał i nie ulegał fluktuacjom, jest niezwykle ważne 

z punktu widzenia modernizacji i dobrego utrzymania tychże dróg. Znając 

jednak możliwości budżetu Województwa na pewno Państwa nie zdziwię, że 

jako naczelne swoje zadanie postawię efektywne i skuteczne wykorzystanie 

środków unijnych z okresu programowania 2007-2013. Chciałbym abyśmy 

osiągnęli wskaźnik 100 % wykorzystania tych funduszy, ale też ta najbliższa 

kadencja będzie momentem kiedy zaczniemy już nowy okres programowania i 

kiedy będziemy podejmowali te najważniejsze decyzje dotyczące rozdziału 

tych funduszy unijnych, czyli zarówno kształt poszczególnych programów 

operacyjnych, jak i najprawdopodobniej decyzje co do kluczowych, 

najważniejszych inwestycji dla naszego województwa. W tych wszystkich 

działaniach musimy pamiętać, aby były one prowadzone zgodnie z polityką 

zrównoważonego rozwoju, kiedy koncentrowaliśmy się na jednych regionach 

województwa pomijając drugie. Chciałbym unikać tego rodzaju kwestii. 

Nasze województwo jest bardzo zróżnicowane i to jest siłą tego województwa. 

Obok tradycyjnego Górnego Śląska mamy przecież ziemię częstochowską, 

góralskie Podbeskidzie, mamy małopolskie Jaworzno, mamy wreszcie 

Zagłębie. Ta różnorodność jest wielką siłą naszego województwa i my 

musimy ją przez nasze decyzje również pielęgnować. Ale nie tylko pieniądze 

będą decydować czy będziemy mogli w naszym województwie czuć się 

dobrze, ale również kwestie natury symbolicznej, które nie są akurat związane 

z pieniędzmi, albo kosztują relatywnie niewiele. Chciałby wspólnie z całym 

Zarządem położyć szczególny nacisk na kwestie organizacji imprez 

kulturalnych, jak również rocznicowych związanych z rocznicami, z 

bohaterami śląskimi, ale nie tylko, również tymi z Podbeskidzia, z ziemi 

częstochowskiej. Przyznaję, że w tym zakresie chciałbym się wzorować na 

moim do niedawna szefie, Panu Wojewodzie Zygmuncie Łukaszczyku, 

któremu w tym miejscu chciałbym serdecznie podziękować za naukę, którą 

miałem okazję od niego pobierać i z dużym uznaniem patrzyłem w jaki 

sposób organizował w sposób godny, ale jednocześnie nie ponury 

uroczystości rangi państwowej. Przy naszych działaniach, kiedy będziemy 

rozwiązywali szczegółowe wynikające z kompetencji województwa, nie 

będziemy mogli zapominać też o tym, że w interesie naszego województwa 

jest zwiększanie decentralizacji kraju, zwiększanie kompetencji wszystkich 

samorządów wojewódzkich. Tego jestem gorącym zwolennikiem, bo jeśli 

udałoby się na przeforsować na szczeblu centralnym tego rodzaju postulaty, 
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działoby się to z pewnością korzyścią dla regionu, ale przede wszystkim 

chciałbym działania, które będą podejmowane na szczeblu Zarządu, jak i 

Sejmiku prowadzić w atmosferze zgody i współpracy i nie tylko tutaj na 

szczeblu Sejmiku, ale również pomiędzy Sejmikiem w relacji do innych 

istotnych instytucji z terenu naszego województwa, gdzie ta współpraca 

powinna być dobrze na bieżąco zorganizowana z korzyścią dla wszystkich 

mieszkańców. Myślę tu np. o GDDKiA, NFZ, czy też o moim byłym 

pracodawcy Śląskim Urzędzie Wojewódzkim. Jestem człowiekiem, który w 

polityce jest od 20 lat. Nie za dobrze czuje się w atmosferze ostrych sporów, 

raczej - mam nadzieję, że tak dałem siebie poznać w dotychczasowej 

działalności publicznej – skupiałem się na budowaniu i kompromisach, w 

związku z tym czuję pewną tremę przed sporami, który na pewno będą ostre, 

które muszą siłą rzeczy mnie tutaj czekać, ale liczę na Państwa zgodną 

współpracę. Co więcej, liczę na współpracę nie tylko tutaj obecnych radnych 

sejmikowych, ale chciałbym też skorzystać z doświadczenia moich 

poprzedników, poprzednich marszałków. Chciałbym przy Zarządzie 

Województwa stworzyć radę byłych marszałków, oczywiście bezpłatną. 

Miałaby ona służyć temu, aby Zarząd Województwa mógł się oderwać od 

swoich bieżących obowiązków i popatrzeć z perspektywy naszych 

poprzedników, których zasługi dla tego województwa są niewątpliwe, na to 

jak nasz region powinien się zmieniać. To w wielkim zarysie moja sylwetka i 

sposób w jaki chciałbym z Państwem współpracować i główne cele jakie sobie 

nakreślam, ale pozwolicie, że z mównicy schodził nie będę, bo Pan Radny już 

zapowiadał, że chciałby zadać pytanie. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – to już wstęp do 

expose po wyborze, ale myślę, że tak się zakończy ten wybór. Bardzo 

dziękujemy za przedstawienie tych planów na przyszłość. Mam nadzieję, że 

wszyscy tu zgromadzeni identyfikujemy się z tymi projektami, że będzie 

można przeprowadzić te wszystkie działania, zgodnie z tym co Pan przed 

chwilą powiedział. 

 

- radny Michał Wójcik – wyborcy bym nam nie wybaczyli, gdybyśmy 

kandydatowi na marszałka nie zadali pytań, natomiast te nasze pytania są 

podyktowane tym, mogę się mylić, ale nie znalazłem programu 

samorządowego PO. Jest Pan rekomendowany przez ten klub radnych, dlatego 

pewnego rodzaju pytania muszą tutaj paść z tej mównicy – chyba, że się mylę. 

Może źle jest promowany ten program, bo jeżeli Państwo nie macie, to my 

chętnie służymy jako PiS … 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! 

Przerwę, bo taki plan jest i prosiłbym o merytoryczne pytanie, a nie o 

politykę… 
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- radny Michał Wójcik – ja jak najbardziej merytorycznie mówię. Tam są 

bardzo dobre pomysły i służymy oczywiście jeżeli będziecie Państwo chcieli 

wykorzystać, Pan Wojewoda w swojej przyszłej pracy jako marszałek. Ja 

bardzo dziękuję za poruszenie kilku tematów, demografii, zwłaszcza służby 

zdrowia – jak jest wiemy, widzieliśmy flagę rozpoczynając obrady – Parku, 

wiem, że jest dobra informacja i to myślę, że w późniejszej części sesji jeszcze 

będziemy o tym rozmawiali. Połączenia z portem lotniczym – inne porty 

lotnicze się modernizują, a my ciągle o połączeniu rozmawiamy. Sprawa 

dotycząca jeszcze środków unijnych. Chciałbym żeby na stronie internetowej 

Urzędu Marszałkowskiego pojawił się licznik wykorzystania środków 

unijnych, bo to będzie pokazywało – tak jak jest w innych regionach – jak 

działa Zarząd, jak działamy my jako radni. Co do innych kwestii wydaje mi 

się, że będziemy mieli jeszcze okazję nie raz rozmawiać na tematy regionalne. 

Bardzo dziękuję, że mogliśmy poznać Pana sylwetkę, chociaż ja trochę Pana 

znam, ale całej Pana drogi zawodowej do tej pory nie znałem. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – myślę, że Pan 

Wojewoda … już nie, ale radny, zaraz odpowie, ale chciałem uzupełnić. Taki 

program był prezentowany przez Pana Wojewodę jeszcze, a wiceszefa PO w 

regionie, przez Pana Tomczykiewicza i przeze mnie. Było również w 

gazetach, było medialne sprawozdanie z przedstawienia tego projektu. 

 

- radny Czesław Sobierajski – jak zaznaczył Pan Radny Matusiewicz, były 

wicewojewoda, za chwilę pewnie marszałek, że spodziewa się również 

trudnych pytań i trudnych dyskusji – to sprawa oczywista. To expose było 

rzeczywiście ciekawe, natomiast nim zadam pytania, to chciałbym żeby Pan 

wziął pod uwagę niezwykle istotną sprawę – nie usłyszałem o rozwoju 

przedsiębiorczości, o gospodarce. Namawiam do utworzenia obok Pana rady 

ds. gospodarki. Zadam takie pytanie natury gospodarczej: jak Pan pogodzi 

swoją funkcję marszałka z funkcją brata, prezesa Funduszu Górnośląskiego. 

Jednostka podległa całkowicie marszałkowi, czyli nasza. Muszę to 

powiedzieć, również rodzinnie dyrektor naszego wydziału – kompetentna – 

ale trzeba ten problem rozwiązać, bo zapewne nie do utrzymania byłaby taka 

sytuacja. Co do koalicji, to nie ukrywam, że zaskakująca koalicja dla nas, no 

ale taką żeście Państwo wybrali i Pan Marszałek. Zacytuję jedno zdanie z 

kwartalnika konserwatywnego, który Pan kiedyś ze swoimi kolegami 

wydawał, Tradycja i Przyszłość o takiej książce: Jak hanys z gorolem… zbyt 

dużo miejsca poświęcono według mnie górnośląskim separatystom, czyli 

Ruchowi Autonomii Śląska. Nie czytam więcej. Mamy tutaj szefa RAŚ, który 

złożył ślubowanie, gdyż deklaracje słowne Pana Gorzelika czytaliśmy 

wielokrotnie – Pan mówi o rocznicach, o czczeniu rocznic, tymczasem Pan 

Gorzelik mówi, że on flagi polskiej nie wywiesił w Święto Niepodległości, bo 
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to nie jest jego święto, on się z tym nie utożsamia, nie ślubował temu państwu, 

i nie jest lojalny, bo nie ma potrzeby takiej. To są rzeczy niezwykle 

kardynalne. Ja już wyprzedzam trochę osobę, członka zarządu, czy 

wicemarszałka, ale to trzeba pogodzić jakoś, bo Pan mówi pięknie – zgadzam 

się zupełnie z tym co Pan powiedział – tylko jak przeprowadzić w praktyce ? 

Zaczynamy od koloru krzesełek na Stadionie Śląskim, być może jest to ważne, 

ale wtórne zupełnie. Reasumując, nie mógłbym nie życzyć Panu powodzenia 

dla dobra Śląska, będziemy wspierać to co możliwe, ale będziemy niezwykle 

patrzeć na działania i opozycją bardzo wymagającą będziemy. Tam, gdzie 

będzie trzeba będziemy robić wszystko żeby zatrzymać taką sytuację, która 

będzie w kierunku szła niepożądanym. I Pytanie takie na koniec: uchwałę 

podjęliśmy na Sejmiku, gdzie wyprowadzamy się z tego gmachu do biurowca 

spółki warszawskiej, za 70 mln około dzierżawa czteroletnia. Byliśmy 

przeciwni absolutnie temu, po pierwsze jako gospodarz [...] według mnie jakiś 

absurd kompletny. Sejmik, czyli Marszałek jest gospodarzem województwa, 

gmach, w którym jesteśmy, jest dziedzictwo nasze kulturowe, czyli po prostu 

Śląska, typowo jestestwo nasze można powiedzieć, tu się wszystko działo. 

Wyprowadzanie się Urzędu Marszałkowskiego, szukanie na zewnątrz, to jeśli 

już, to ja wtedy proponowałem: to wojewoda, skoro kompetencje są 

przekazywane, skurcza się, i one się wyprowadzi ewentualnie, ale stało się 

odwrotnie, administracji przybyło ponad dwukrotnie i nagle słyszymy: 

wyprowadzić się z tego Urzędu. Namawiam Pana, Panie Marszałku, uchwała 

jest tylko kierunkowa, ona nie jest tak, że obowiązuje, owszem, ale można 

zmienić jeszcze taką sytuację i pytam czy Pan ją jakby wykona, czy też 

odwrotnie, jeszcze raz ją Pan przeanalizuje i mówimy: nie, odwrotna sytuacja, 

robimy wszystko co możliwe, aby tu zostać i szukamy innych rozwiązań. To 

takie kończące pytanie, bo rysuje się wiele pytań, ale żeby nie przeciągać. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – odpowiem Panu 

Sobierajskiemu, bo tak naprawdę trochę pretensje do Marszałka obecnego 

jeszcze. Nie zostały podjęte żadne decyzje, bo Pan zmieniał tutaj czasy od 

czasu przyszłego do teraźniejszego i przeszłego – żadne decyzje nie zapadły, a 

projekt uchwały był projektem dającym szanse na rozmowy Zarządowi z 

podmiotem. Te rozmowy zakończyły się fiaskiem i żadnego wyprowadzenia 

nie ma. Myślę, że trzeba pomyśleć o przyszłości tego budynku i lokalizacji 

siedziby Urzędu Marszałkowskiego i relacjach z Urzędem Wojewódzkim, 

czyli marszałka i wojewody, ale też żeby nie powstał zły obraz pamiętajmy, że 

został wybudowany budynek jako siedziba Urzędu Wojewódzkiego i Sejmu 

Śląskiego, czyli w założeniu była tu koegzystencja dwóch instytucji. 

 

- radny Artur Warzocha – ja o trzech sprawach, dwie merytoryczne i jedna 

takiej natury ogólnej i będę oczekiwał na jakąś deklarację z Pańskiej strony. 

Tak się złożyło, że ja przed Panem służbę zdrowia w województwie śląskim 
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nadzorowałem, akurat czasy i los spowodował, że głównie zajmowałem się 

negocjacjami ze strajkującymi załogami, natomiast Pan o tym szeroko mówił 

co jest dla mnie pozytywne i budujące i pytanie mam w związku z tym 

szczegółowe, mianowicie dotyczące tego czy będzie Pan brał pod uwagę 

kompetencje, jak i również opinie załogi, bo Pan się do tych opinii załóg 

odwołał w przypadku ewentualnej prywatyzacji, czy też przekształcania 

placówek służby zdrowia. W przypadku kiedy dochodzi do ewidentnego 

łamania prawa, konfliktów, narosłych napięć, niepotrzebnych jakichś 

wzajemnych pretensji, a takie przypadki w naszym województwie bywają – 

jak Pan jako Marszałek te problemy zamierza rozwiązać. Pytanie sprowadza 

się mniej więcej do tego czy będzie ważne to, czy dyrektor ma odpowiednią 

legitymację w kieszeni, czy też będą się liczyły jego wiedza i kompetencje, 

jak i zdolność pewnej koncyliacji i współpracy z tymi załogami. Drugie 

pytanie, Pan mówił o ruchu lotniczym, co mnie bardzo zainteresowało –

pytanie jest bardzo szczegółowe – czy jako marszałek województwa wsparłby 

Pan ideę rozbudowy terminalu cargo na lotnisku w Rudnikach koło 

Częstochowy ? Natomiast to pytanie natury ogólnej dotyczy tego w jaki 

sposób będzie Pan jako marszałek postrzegał te subregiony, o których Pan 

wspomniał, wymieniając w swym blisko dwudziestominutowym wystąpieniu 

w ciągu 15 sekund, które poświęcił Pan ziemi częstochowskiej, wymieniając 

ją jednym tchem z tzw. Podbeskidziem. Ja się bardzo cieszę, że chciałby Pan 

budować tam drogi – to oczywiście dla tubylców takich jak ja jest bardzo 

ważne żeby się sprawnie przemieszczać z gminy do gminy – natomiast tam są 

żywotne problemy od lat narastające i nierozwiązane. Czy Pan jako marszałek 

będzie się tym problemom w sposób szczegółowy przyglądał, czy Pan wie 

jaki tam jest poziom bezrobocia, jakie problemy trapią miejscowa ludność, 

jakie oni mają problemy np. z dojazdem do pracy ? Czy będzie się Pan starał 

rozwijać te regiony gospodarczo, czy też raczej rozwijać połączenia, np. 

poprzez linie PKP, żeby ci ludzie np. szybko dostawali się do pracy do 

Katowic. Wizja mnie interesuje. 

 

- radna Bożena Borys-Szopa – mnie do zadania pytania zainspirowało pewne 

stwierdzenie Pana Wojewody, a mianowicie odwołanie się do swojego szefa i 

przejęcia od niego kilku dobrych wskazówek. Ja chciałabym przestrzec przed 

jedną, a właściwie zaproponować i poprosić, albo zapytać Pana Wojewodę co 

zamierza zrobić żeby w województwie śląskim, jedynym na mapie Polski 

województwie, gdzie nie funkcjonuje dialog społeczny z winy wojewody – 

był Pan wicewojewodą przez 3 lata, w tym zakresie w zasadzie wszystko było 

po równi pochyłej i dialog społeczny rzeczywiście przestał istnieć. 

Chciałabym się dowiedzieć, zanim ewentualnie postawię krzyżyk przy 

nazwisku w krateczce, czy Pan jako marszałek nie bacząc na dość okrojony 

zakres kompetencji będzie mógł przekazać wojewodzie pewne swoje 
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spostrzeżenia, doświadczenia i pomóc w uzdrowieniu tego, co właściwie nie 

istnieje. 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – mnie też zobligowało do tego pytania 

pewne Pańskie sformułowanie, mianowicie jestem od 7 lat zaangażowana w 

ruch zielony w Polsce i wymienienie przez Pana zrównoważonego rozwoju 

dopiero jako kolejnego elementu, za którym będzie Pan optował jako za ideą 

rozwojową Śląska wydaje mi się sporym nadużyciem. Moje pytanie jest 

krótkie: czy to będzie zasada organizująca całą strategię rozwoju 

województwa, Śląska, która to idea jednoczy ze sobą rozwój gospodarki, 

środowiska i społeczeństwa, czy będzie tak jak w Pańskiej wypowiedzi, że 

dotyczy ona wyłącznie różnorodności kulturowej, bo tylko o tym był Pan 

uprzejmy mówić, kiedy powiedział o zrównoważonym rozwoju i to brzmi, 

niestety, bardzo niepokojąco … więc może zdefiniujmy czym jest 

zrównoważony rozwój, aby móc o nim w ogóle rozmawiać. W 

zrównoważonym rozwoju istotne jest także wyrównywanie szans i w dalszym 

ciągu będę pozostawała rzeczniczką powołania rzeczniczki ds. równego 

statusu kobiet i mężczyzn w województwie i uprzytomnienia sobie, iż jest to 

także horyzontalna zasada organizująca życie społeczne w Unii Europejskiej. 

Po trzecie, tutaj moi przedmówcy byli władni wyrazić pewne zaniepokojenie 

związane z pojmowaniem i definiowaniem autonomii i chciałabym żeby 

powoli ta definicja zaczęła wybrzmiewać w jakimś bardziej 

skonkretyzowanym brzmieniu, ponieważ być może powinniśmy to uczynić 

jak najszybciej, aby móc dialogować dalej przez kolejne 4 lata. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – nie wiem jak się 

odnosić do Pana Zbyszka Zaborowskiego, czy jeszcze …[koniec kasety 2 a]… 

 

- radny Zbyszek Zaborowski – skoro rozpoczęła się debata o zasadniczych 

sprawach w związku z expose kandydata na marszałka, to myślę, że warto, 

żeby Pan Marszałek przedstawił umowę koalicyjną, którą podpisał w dniu 

wczorajszym. To co na piśmie zawsze jest ważniejsze niż to co się mówi z 

trybuny, więc ja bym się upominał przede wszystkim o przedstawienie tej 

umowy, bo być może omówienia prasowe nie są precyzyjne. Szczególnie 

ważne jest aby Pan Wojewoda przestawił swoje i PO stanowisko w sprawie 

postulatów Ruchu Autonomii Śląska dotyczących zmiany granic 

administracyjnych województwa śląskiego. Koledzy z RAŚ przynieśli ze sobą 

mapę, ona tam wisi, i te granice są inne niż obowiązujące. Województwo 

śląskie jest na tej mapie narysowane bez ziemi częstochowskiej, bez Zagłębia, 

bez Żywiecczyzny. To jest zupełnie inna mapa, województwo śląskie jest 

przesunięte na zachód. Oczywiście dyskusja o tym żeby ze Śląskiem 

Opolskim zrobić wspólny region miała miejsce również 12 lat temu, ale do tej 

pory nie ma gotowości na Opolszczyźnie jedności, do zjednoczenia całego 
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Górnego Śląska i to też jest pewien problem polityczny. Mnie się wydaje, że 

ta sytuacja nie dojrzała. Z gazet wynika, że ważnym tematem umowy 

koalicyjnej jest kolor krzesełek na Stadionie Śląskim, na którym ma się odbyć 

finał Ligi Europejskiej. Jeżeli to jest prawda, to prosiłbym o poinformowanie 

opinii publicznej jakie te krzesełka mają być, w jakim kolorze i kto będzie je 

malował, ile to ma na nowo kosztować skoro jest to tak ważne 

przedsięwzięcie. Jest oczywiście szereg ważnych pytań. Pani Radna 

Ochęduszko-Ludwik na pewno zapyta o służbę zdrowia. Ja myślę, że to 

pytanie o przekształcenia w służbie zdrowia jest zasadne, bo Pan Wojewoda 

użył przykładu jednego szpitala, gdzie powstała spółka pracownicza, więc 

wydaje się, że warto aby Pan Wojewoda jasno powiedział na czym te 

przekształcenia mają polegać. Czy tak jak per analogiam do tego przykładu 

właśnie oddawanie pracownikom zarządzania szpitalem, czy chodzi o jakieś 

inne formy przekształceń. Dzisiaj wszyscy radni otrzymali już projekt budżetu 

przygotowany przez ustępujący Zarząd. Myślę, że warto Pana Wojewodę, 

kandydata na marszałka, poinformować, że ten budżet wymaga poprawienia. 

Wstrzymałem się w głosowaniu nad tym projektem, ponieważ oprócz 

ogromnego wyzwania inwestycyjnego i spadku dochodów własnych 

samorządów z powodu spowolnienia gospodarczego, w związku z tym mamy 

problem z wydatkami. Są istotne cięcia w służbie zdrowia, w edukacji i 

kulturze. Jeżeli się okaże, że jednak jest lepiej niż wyliczono do tej pory, aby 

ta nadwyżka szła na cele społeczne. Już teraz upominam się o dofinansowanie 

organizacji pozarządowych, które w tym projekcie jest bardzo 

zminimalizowane i dziękuję Panu Gorzelikowi, że upomniał się o Industriadę 

w ramach promocji Śląskiego Szlaku Zabytków Techniki. To jest w ramach 

promocji województwa ważna sprawa, ale sprawą najważniejszą jest kształt 

polityczny porozumienia koalicyjnego, które daje podstawę do wyboru dzisiaj 

Zarządu Województwa, ponieważ ten kształt porozumienia, rozumiem, że z 

dala od polityki Panie Wojewodo, będzie miał zasadnicze znaczenie dla prac 

Zarządu. 

 

- radna Malgorzata Ochęduszko-Ludwik – zechciał Pan wspomnieć w swoim 

wystąpieniu o przekształceniach i tak nie wybrzmiało to wprost i nie wiem, 

czy dobrze zrozumiałam Pana intencję, czy podtrzymuje Pan tę deklarację, 

którą Pan złożył 20 minut temu, że bez zgody załogi nie będzie Pan nalegał na 

przekształcenia ? Przywołał Pan przykład spółki, nzoz, która ma formę spółki 

pracowniczej. Moje pytanie brzmi: czy o taki rodzaj spółki Panu chodzi w 

przypadku jeśli przekształcenia będą wymogiem ustawowym. Jeśli nie, to jaki 

rodzaj akcjonariatu, czy udziałowców zechce Pan preferować. Ostatnie 

pytanie dotyczące zrównoważonego rozwoju. Wspomniał Pan o części 

północnej, o części południowej, o aglomeracji i w jednym zdaniu podrzędnie 

złożonym zechciał Pan wspomnieć o Zagłębiu składającym się z Jaworzna. 

Otóż pragnę poinformować, że Jaworzno jest częścią Zagłębia, a główną, taką 
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integralną częścią to są powiaty: będziński, zawierciański – ziemskie – plus 

grodzkie – Sosnowiec i Dąbrowa Górnicza i mam w związku z tym pytanie 

jaką ofertę w ramach tego zrównoważonego rozwoju chce Pan zaprezentować 

w tej kadencji Sejmiku. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – słyszałem, że Pan 

Radny powiedział o Jaworznie w Małopolsce, natomiast nie o Zagłębiu 

…[głosy z sali, poza nagraniem]… …geograficznie… ale to jest zasadnicza 

różnica, tak samo jak zrównoważony rozwój i równomierny rozwój. 

 

- radny Bogdan Święczkowski – ja ma dwa pytania do kandydata na 

marszałka. Pierwsze, wcale nie poruszył Pan problemu współpracy, czy też 

próby koordynacji działań w zakresie bezpieczeństwa publicznego. 

Oczywiście, większe kompetencje ma w tym zakresie Urząd Wojewódzki, 

natomiast Urząd Marszałkowski może także uczestniczyć w pozyskiwaniu 

informacji w koordynowaniu działań wymiaru sprawiedliwości, służb 

specjalnych, policyjnych, także innych – straży pożarnej, różnych inspekcji 

itd. Ten temat wcale się nie pojawił, a biorąc pod uwagę fakt, iż sytuacja 

prokuratur lub sądów jest tragiczna w naszym województwie, są olbrzymie 

braki finansowe, także w policji takie sytuacje się zdarzają, czy nie jest 

ważnym abyśmy się zastanowili jak możemy pomóc tym instytucjom, które 

dbają o nasze bezpieczeństwo publiczne w naszym województwie, biorąc pod 

uwagę publiczne zapowiedzi władz centralnych, że przestępczość ma rosnąć, a 

wykrywalność ma maleć. Jak my jako samorządowcy i odpowiedzialni za 

obywateli tego regionu mamy zamiar pomagać instytucjom do tego 

powołanym w ramach naszych możliwości, a takie możliwości są, zresztą na 

kolejnym posiedzeniu klub PiS przedstawi projekt powołania komisji 

praworządności. W większości sejmików takie komisje istnieją, spotykają się i 

pomagają skoordynować działania Urzędu Marszałkowskiego, Sejmiku 

właśnie zmierzające do polepszenia bezpieczeństwa naszych obywateli. I 

drugie pytanie związane także z tą umową koalicyjną, z wypowiedzią Pana 

Zaborowskiego – ja chciałbym się dowiedzieć czy ta umowa koalicyjna, te 

wasze negocjacje, które doprowadziły do koalicji mają prowadzić w 

najbliższej przyszłości do dezintegracji tego województwa, czy też mają 

prowadzić do powstania euroregionu, może Brandenburgii, może Saksonii. 

Chciałbym to wiedzieć czy władza centralna, bo jak wiemy z wiadomości 

medialnych, uczestniczyła w tworzeniu tej koalicji z Ruchem Autonomii 

Śląska, ma zamiar doprowadzić do zantagonizowania poszczególnych 

regionów naszego województwa w szczególności Zagłębia i Górnego Śląska, 

czy też władza marszałkowska – niestety nie było możliwości zadawania 

pytań kandydatowi na przewodniczącego – i Sejmik ma zamiar poprawić 

działania integrujące całe nasze środowisko po to, żeby ludziom było lepiej. I 
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cieszę się także bardzo, że Pan kandydat na marszałka w dużym zakresie 

prezentuje tutaj program partii PiS. 

 

- radny Andrzej Gościniak – proszę mnie dobrze zrozumieć – na samym 

początku o to proszę. Kolega Radny zwrócił się o możliwość zadania pytania, 

taką zgodę uzyskał i pytania zadawał. Kandydat na marszałka udzielał 

odpowiedzi i ta odpowiedź nieco rozszerzył. W tej odpowiedzi nie wiem o ilu 

rzeczach nie powiedział jeszcze – nieco rozszerzył odpowiedź na zadane 

pytania - Panie Przewodniczący Sejmiku, zrobiła się debata o strategii 

województwa. Z pewnością jest to niezwykle ważny temat. Uważam, że on 

wymaga odrębnego potraktowania, odrębnego przygotowania i sprowadza się 

to wówczas do zadawania mniej lub bardziej banalnych lub głębokich pytań. 

…[głosy z sali, poza nagraniem]… Czy ja mogę dokończyć ? … Bardzo 

uprzejmie dziękuję ? Jestem autorem wniosku o rozszerzenie porządku obrad. 

Wysoki Sejmik ten wniosek przyjął, punkt w którym to omawiamy brzmi: 

wybór Marszałka Województwa Śląskiego. To już nie jest mój wniosek, to jest 

decyzja Sejmiku. Panie Przewodniczący ! Uprzejmie proszę żebyśmy 

zmierzali do dokonania wyboru Marszałka, potem do zrealizowania kolejnych 

punktów porządku obrad, natomiast jeśli uzyskam poparcie koleżanek i 

kolegów, to sugeruję, by Prezydium Sejmiku rozważyło potrzebę odbycia 

bardzo poważnej, strategicznej debaty o strategii województwa śląskiego. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! 

Traktuję to jako wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, natomiast proszę 

zwrócić uwagę, że to na wniosek samego kandydata rozpoczęliśmy tą 

dyskusję… Traktuję to jako wniosek formalny o zamknięcie sesji 

…przepraszam, nie chcę sesji zamknąć, bo jeszcze kilka rzeczy musimy 

zrobić… o zamknięcie dyskusji. Ostatni głos należy oczywiście do kandydata, 

do wyjaśnień i odpowiedzi na te pytania. Czy są głosy przeciwne ? 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym o zamknięcie dyskusji: 

 

za  26 

przeciw 10 

wstrzym. 7 

 

 

- radny Adam Matusiewicz – na wstępie chciałbym serdecznie przeprosić tych 

z Państwa, którzy nie doczekali się w moim wystąpieniu omówienia 

wszystkich dziedzin, którymi zajmuje się samorząd wojewódzki, ale proszę 

też o zrozumienie, mamy blisko 100 jednostek zewnętrznych, starałem się 

skupić w swoim wystąpieniu na tych najistotniejszych. Postaram się 
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chronologicznie tak, jak były zadawane pytania. Jeżeli chodzi o połączenie z 

portem lotniczym w Pyrzowicach, to sprawą zajmowano się już w poprzedniej 

kadencji Sejmiku, kwestią połączenia kolejowego, trwają prace i studium 

wykonalności w grupie PKP w tej kwestii, natomiast jeśli chodzi o połączenie 

drogowe, to jeśli Pan Radny miał tu na myśli problemy, które będą na terenie 

naszego wspólnego okręgu wyborczego przy powstaniu autostrady A 1 i 

później ruchu, który idzie na Siemianowice Śląskie, ja chciałbym zapewnić, że 

podobnie jak to czyniłem przez wiele poprzednich lat będę zabiegał, choć to 

inwestycja niezwykle droga, a ja będę w sytuacji niezwykle delikatnej, bo sam 

jestem z Siemianowic, ale będę zabiegał o to by obwodnica Siemianowic 

Śląskich mogła powstać, ale jestem świadomy delikatności sytuacji zwianej z 

moim obecnym miejscem zamieszkania, do którego przez ostatnie 4 lata 

bardzo się przywiązałem. Jeśli chodzi o licznik wykorzystania środków 

unijnych – bardzo ciekawy pomysł i postaram się go wprowadzić w życie. 

Jeżeli chodzi o kwestie gospodarcze ja chciałem Państwu zwrócić uwagę, że 

samorząd województwa ma wpływ na życie gospodarcze, ale nie 

bezpośrednio. On jest bardziej związany z rozbudową infrastruktury 

niezbędnej do prowadzenia tej działalności i możliwości rozszerzania 

kontaktów i dlatego tu starałem się jak gdyby położyć nacisk w swoim 

wystąpieniu na te kwestie. Śląskie Centrum Przedsiębiorczości – tu nie 

podzielam zdania, które padło, że powołanie tego organizmu było 

niewypałem. Ono było wręcz koniecznością, ma swoje określone zadania – 

podział pieniędzy, tych dla przedsiębiorców. Kwestia dotycząca mojej 

rodziny, dziękuję za osobiste pytanie, bardzo się cieszę, że członkowie mojej 

rodziny to w ocenie Pana Radnego osoby bardzo kompetentne. Ja przyznaję, 

że też je za takie uważam i mam nadzieję, że chociaż trochę z tych dobrych 

cech, które oni posiadają przejdzie również na moją osobę, natomiast zarówno 

moja małżonka, jak i mój brat – moja małżonka dwukrotnie awansowała 

zawodowo wewnątrz tego urzędu, ale to się tak zawsze jakoś dziwnie składało 

kiedy PO była w opozycji, ale obecnie Fundusz Górnośląski odnotowuje 

najlepsze wyniki w swojej historii, kiedy mój brat jest prezesem. Zarówno 

moja małżonka, jak i mój brat czekają na wynik głosowania. Jeżeli on będzie 

korzystny mają przygotowane stosowne pisma. Nie mówię, że to stanie się od 

jutra, ale mam nadzieję, że Państwo wykażecie na tyle elastyczność, że dacie 

nam kilka tygodni czasu na uregulowanie tych kwestii. Jeżeli chodzi o kwestie 

dotyczące kompetencji i opinii załóg, ja rozumiem, że to było zawoalowane 

pytanie o politykę personalną jaką będę prowadził, a i mam nadzieję, Zarząd 

Województwa. Będziemy mieli na uwadze przede wszystkim kompetencje 

kandydatów do obejmowania poszczególnych funkcji, natomiast wydaje mi 

się, że w moich ustach te słowa brzmią wiarygodnie i mam nadzieję, że Pan 

Wojewoda Warzocha będzie w stanie potwierdzić w kuluarach, że mając 

wpływ na obsadę stanowisk w Urzędzie Wojewódzkim prowadziliśmy z 

Wojewodą Łukaszczykiem naprawdę bardzo spokojną i zrównoważoną 
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politykę w tym zakresie i mam nadzieję, że po tej kadencji wojewodów udało 

się na szczeblu UW, mając na względzie również te dobre decyzje personalne 

z okresu sprawowania przez Pana tej funkcji, udało nam się doprowadzić do 

stworzenia takiego apolitycznego aparatu wyższych urzędników, na którym 

nasi następcy-wojewodowie będą mogli skutecznie bazować. W zakresie 

przekształceń służby zdrowia bodajże troje z Państwa Radnych pytało o 

dokonkretyzowanie co ja rozumiem przez zgodę na przekształcenia pod 

warunkiem akceptacji załóg i chciałem powiedzieć tak, że jeżeli mówimy o 

przekształceniach, miałem na myśli tutaj przekształcenia własnościowe w 

kierunku tworzenia spółek, zarówno z udziałem załóg, jak również z udziałem 

osób trzecich, ale podkreślam, że jako warunek sine qua non do tego rodzaju 

przekształceń własnościowych, o ile tego nie ureguluje ustawa, będę 

uzależniał od zgody załóg, natomiast jeżeli będą propozycje np. połączeń 

szpitali, bo mieliśmy w poprzedniej kadencji przykład połączenia szpitali w 

Częstochowie, to jest dla mnie odrębna kwestia i tu musimy bardzo uważnie 

do tych spraw podchodzić, z ołówkiem w ręku, ale przede wszystkim mając 

na względzie dobro pacjenta. Jeżeli chodzi o rozbudowę terminala cargo w 

Rudnikach – Panie Radny, ja miałem parę razy okazję być na lotnisku w 

Rudnikach i ja bym się bardzo cieszył gdyby tam mógł być terminal cargo, i 

być może jest na to czas, ale ja byłbym daleki od przesądzania i wolałbym 

żebyśmy przyjęli założenie takie, że wpieramy maksymalną rozbudowę 

również cargo w Pyrzowicach, ale to lotniska lokalne: Kaniów, Gotartowice, 

Rudniki, żebyśmy się na razie skoncentrowali na tym żeby je wspomóc w 

zakresie ruchu pasażerskiego lokalnego, ale nie upieram się. Po prostu 

uważam, że musimy sobie postawić pewne priorytety i tak bym to widział. 

Państwo zadali mi też pytanie o zrównoważony rozwój i tu chyba zostałem 

trochę źle zrozumiany, bo jeden z Państwa odniósł tą kwestię tylko i 

wyłącznie do kultury, ale to była pomyłka, bo mówiłem o kulturze po 

zrównoważonym rozwoju, a przed mówiłem o pieniądzach i kwestiach 

budżetowych, więc proszę tą kwestię rozciągnąć nie tylko na sprawy 

kulturalne, ale również gospodarcze. Jeżeli użyłem w złym miejscu przecinka, 

to bardzo przepraszam. Generalnie problem ziemi częstochowskiej. Ja miałem 

okazję jako wicewojewoda niezwykle często odwiedzać ziemię 

częstochowską, ale powiem Państwu szczerze, że wolałbym odwiedzać 

rzadziej, nie dlatego, że jej nie lubię i nie kocham, ale dlatego, że niestety 

bardzo często te wizyty były związane z katastrofami naturalnym, które często 

ten teren nawiedzały w ostatnich latach. Znam specyfikę tej ziemi, mam 

świadomość stopy bezrobocia tam panującego, problemów ze znalezieniem 

pracy jakie tam są, mam świadomość tego, że jest to główny rejon 

województwa gdzie mamy tereny typowo wiejskie. Pan Radny zadał takie 

szczegółowe pytanie dotyczące połączenia kolejowego. My będziemy lada 

chwila negocjowali z PKP Przewozy Regionalne nowy rozkład jazdy …[głosy 

z sali, poza nagraniem]…jak najbardziej Panie Radny, dla mnie ziemia 
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częstochowska nie jest regionem peryferyjnym, ja wiem, że dla Pana też na 

pewno nie, ale bardzo chciałbym doprowadzić do sytuacji takiej, żeby Pan 

Radny po tej kadencji Sejmiku nie musiał… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – …przepraszam 

Panie Radny ! Dyskusję zakończyliśmy, więc prosiłbym odpowiedź tylko na 

te pytania, w miarę skrótowo, bo Pan Radny zaczyna dyskutować, do tego 

jeszcze z miejsca… 

 

- radny Adam Matusiewicz – jeśli chodzi o dialog społeczny, to ja odpowiem 

za siebie. Często uczestniczyłem w rozwiązywaniu problemów strajkowych 

jako wicewojewoda odpowiedzialny m.in. za służbę zdrowia. Dobrze byłoby 

żeby wypowiadali się w tej kwestii związkowcy i strona pracodawców, ale 

miałem wrażenie, być może mylne, że w tej roli spełniałem się nienajgorzej. 

Kolejna kwestia: pełnomocnik ds. równego statusu kobiet i mężczyzn – ja 

jestem otwarty na tą dyskusję, ale musielibyśmy ją przeprowadzić wśród 

wszystkich Pań Radnych i na taką dyskusję się zapisuję … jeżeli panowie 

chcecie, to oczywiście też, nie ma sprawy. Jeżeli chodzi o budżet, to była 

uwaga Pana Zaborowskiego, ja na tym etapie nie chciałbym się wypowiadać, 

na pewno czeka nas burzliwa i długa sesja dotycząca budżetu, natomiast Pan 

Radny sam przyznał, że budżet województwa w głównej mierze opiera się na 

dochodach, które nie są od nas zależne. Drugą część wypowiedzi Pana 

Radnego zrozumiałem w ten sposób, że będziemy się zastanawiali nad 

ewentualną nadwyżką, która miałaby się pojawić, w kontekście jej 

przeznaczenia. Myślę, że te sprawy trzeba dokładnie przeliczyć i będziemy 

mieli okazję o tym rozmawiać podczas debaty budżetowej. Przyznaję, że 

jestem pewny, że Jaworzno określiłem jako małopolską część województwa 

śląskiego, chyba dam sobie nawet głowę uciąć za to, jeżeli się 

przejęzyczyłem, to oczywiście przepraszam. Powiem więcej, na północ od tej 

małopolskiej części województwa mamy Zagłębie, a na północny wschód 

mamy Jurę Krakowsko-Częstochowską, która czasami niesłusznie jest 

przyłączana do Zagłębia. Bezpieczeństwo publiczne – tu przyznaję, że 

wsparcie naszego województwa w zakresie służb mundurowych, tudzież 

prokuratury – ja nie chciałbym Państwu tworzyć jakichś sztucznych wizji – 

raz, że jest to skomplikowane jeżeli chodzi o materię prawną, a dwa, tym 

bardziej z pespektywy pośrednio zwierzchnika tych służb, uważam za 

niestosowne aby pieniądze jakiegokolwiek samorządu były angażowane, bo to 

zawsze może tworzyć dwuznaczną sytuację, natomiast bezpieczeństwo 

publiczne potraktowałbym w nieco szerszy sposób niż tutaj Pan Radny, 

mianowicie chciałbym położyć szczególny nacisk, na pewno Państwa nie 

zdziwię, na sprawy związane z przeciwdziałaniem skutkom powodzi. Ja 

miałem okazję w trakcie powodzi przejechać całe województwo, rozmawiać 

niemalże ze wszystkimi samorządowcami i bez współpracy służb państwa i 
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służb samorządu my nie dojdziemy nigdy do jakiegoś optymalnego poziomu 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego i to będzie na pewno bardzo bliskie, 

tym bardziej po tegorocznych doświadczeniach. I wreszcie na koniec 

pozwoliłem sobie zostawić tematykę związaną z tworzoną koalicją, bo tu było 

najwięcej pytań w tym zakresie i tak odebrałem wrażenie, że to dla Państwa 

jest kwestia niezwykle istotna. Ja mam duże opory w zakresie używania słowa 

autonomia, ponieważ zgadzam się z jednym z moich przedmówców, że po 

pierwsze, należałoby je bardzo dokładnie zdefiniować. Ja wolę mówić 

językiem konkretów i nawiasem mówiąc, tak troszkę w formie anegdoty, nie 

dalej jak kilka tygodni temu na Uniwersytecie Śląskim odbyła się debata z 

udziałem przedstawicieli ugrupowań politycznych, które zasiadają dzisiaj na 

sali i ku mojemu olbrzymiemu zaskoczeniu w zasadzie wszyscy byli za 

autonomią wtedy, nawet wprost padały takie sformułowania, ale tutaj lepiej 

mówić precyzyjnie. My w zakresie umowy koalicyjnej z kolegami z RAŚ 

dogadaliśmy się co do rzeczy, która bez wątpienia nas łączy, tzn. – od razu 

odpowiadam na zadane pytanie – absolutnie ta koalicja, i ja też nie wierzę 

żeby RAŚ zmierzał do dezintegracji państwa, owszem mamy wspólne cele: 

zwiększenie kompetencji regionu. Jako koalicja nie będziemy podejmowali 

postulatów zmiany granic województwa. Jeżeli chodzi o treść umowy 

koalicyjnej bardzo chętnie po wystąpieniu udostępnię, ona była dosyć szeroko 

komentowana w prasie, ale być może powstały też na tej bazie pewne 

nieścisłości czego najlepszym dowodem jest kwestia kolorystyki krzesełek na 

Stadionie Śląskim, bo bodajże w trzech pytaniach sprawa się przewijała. W tej 

sprawie, w rozlicznych sondach, wypowiadali się już kibice i mieszkańcy 

naszego województwa. Ja przeglądałem te sondy, kibice chcą krzesełek żółto-

niebieskich. Ja nie widzę powodu żebyśmy nie mogli powtórnie rozważyć 

decyzji zmiany kolorystki trybun, ale podkreślam – i o tym jest mowa w 

umowie koalicyjnej – rozważyć, bo tu jesteśmy zgodni, jeżeli ta zmiana 

miałaby się łączyć ze zmianami projektu, który miałby powodować odsunięcie 

inwestycji w czasie, względnie jakieś nowe dodatkowe koszty, to zapewniam 

Państwa, że takiej decyzji nie podejmiemy. Jeżeli to miałaby być zmiana, 

która byłaby relatywnie mało kosztowna i nie wnosiła znaczących zmian w 

harmonogramie, wtedy czemu nie, tym bardziej jeżeli taka jest wola kibiców. 

Wydaje mi się, że udało mi się odpowiedzieć na wszystkie Państwa pytania, 

serdecznie dziękuję za zainteresowanie, bo liczbę pytań, która została mi 

zadana odbieram też jako wolę Państwa do współpracy z przyszłym Zarządem 

Województwa, a którą też po raz kolejny deklaruję. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – cała dyskusja i 

dosyć duży czas, który poświęciliśmy był tak naprawdę na wniosek samego 

kandydata, który chciał Państwu pokazać jakie jest jego spojrzenie na 

województwo. Troszeczkę rozmijaliśmy się w tym temacie, nie jest to 
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rzeczywiście debata o województwie. Przechodzimy do głosowania, proszę 

komisję skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – za chwilę 

dokonamy głosowania nad propozycją wyboru marszałka województwa, chcę 

tylko przypomnieć, że kandydat musi zdobyć bezwzględną większość 

ustawowego składu Sejmiku, czyli musi być co najmniej 25 głosów za. Jest 

jeden kandydat, jedna karta do głosowania, sprawa jest zupełnie czytelna, za 

chwilę zacznę odczytywać nazwiska i prosiłbym o sprawny przebieg 

głosowania. Proszę o pokazanie, że urna jest pusta. 

 

[komisja rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – czy wszyscy 

radni odebrali karty ? … Mam informację, że jeden radny wyjechał, więc tutaj 

jedna karta pozostanie niewykorzystana … komisja udaje się celem policzenia 

głosów… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku –…ogłaszam 

pięciominutową przerwę …[przerwa w obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał 

protokół komisji skrutacyjnej – radny Adam Matusiewicz został wybrany 

Marszałkiem Województwa Śląskiego stosunkiem głosów: za – 27, przeciw – 

19, wstrzymujących – 1 (kopia stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – podjęliśmy uchwałę 

Nr IV/1/3/2010 … w paragrafie 1: na podstawie prawidłowo 

przeprowadzonego głosowania tajnego Marszałkiem Województwa Śląskiego 

został wybrany radny Adam Matusiewicz. Gratuluję Panie Marszałku ! 

…[koniec kasety2 b]… 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków 

Województwa Śląskiego (druk IV/5): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – przypomnę 

Państwu, że jedynie Marszałek ma prawo zaproponować kandydatów na 

wicemarszałków i na członków zarządu, a zatem proszę Pana Marszałka o 

przedstawienie kandydatów na wicemarszałków. 

 

- Marszałek Adam Matusiewicz – mam zaszczyt i przyjemność zaproponować 

Państwu dwie kandydatury na wicemarszałków. W wypadku pierwszej 
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kandydatury pozwolicie Państwo, że nie będę jej szerzej przedstawiał. Jest 

osobą w tym miejscu powszechnie znaną, był członkiem Zarządu w 

poprzedniej kadencji – na stanowisko wicemarszałka proponuję Pana Radnego 

Mariusza Kleszczewskiego. Jako drugą osobę na stanowisko wicemarszałka 

proponuję też znaną Państwu z poprzedniej kadencji Sejmiku, Panią Radną 

Aleksandrę Gajewską-Przydrygę. Pani Radna jest z zawodu aktorką teatralną, 

ale także jest autorką literatury dziecięcej, poetką, tłumaczką języka 

angielskiego. Kolejną kadencję jest radną Sejmiku z ramienia PO z okręgu 

chorzowskiego. W poprzedniej kadencji była wiceprzewodniczącą Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury oraz Komisji Rewizyjnej. Była też członkiem 

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej oraz Komisji ds. 

Społecznych oraz Kapituły Odznaki za Zasługi dla Województwa Śląskiego. 

Aktywnie działa przy przedsięwzięciach ROPS w zakresie dotyczącym 

działalności hospicyjnej, świetlic środowiskowych oraz przeciwdziałaniu 

narkomanii i alkoholizmowi. Działa również aktywnie na forum Komitetu 

regionów, bierze udział w konferencjach i szkoleniach warsztatowych ARE. 

Jest również przedstawicielką Polski w Kongresie Władz Lokalnych i 

Regionalnych. Brała także udział w pracach komisji konkursowych nagród 

Marszałka w dziedzinie kultury, jest członkiem Rady Programowej 

Filharmonii Śląskiej, związana jest także z ruchem muzyki chrześcijańskiej. 

Jeżeli Państwo pozytywnie przyjmiecie moją rekomendację, chciałbym 

zwrócić uwagę, że Pani Aleksandra będzie pierwszą w historii Samorządu 

Województwa Śląskiego członkinią Zarządu, mam nadzieję, że nie ostatnią, 

ale o tym w kolejnym punkcie porządku. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – dla dopełnienia 

formalności chcę zadać pytanie czy Państwo się zgadzacie – Pan Mariusz 

Kleszczewski …[tak]…, Pani Aleksandra …[tak]… Proszę komisję 

skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. Ogłaszam pięciominutową 

przerwę …[przerwa w obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – tym razem 

głosujemy na jednej karcie, mamy dwóch kandydatów, dwie funkcje 

wicemarszałków do obsadzenia, różnica polega na tym, że aby dany kandydat 

otrzymał funkcję musi mieć więcej głosów za aniżeli głosów przeciw. W tym 

wypadku głosy wstrzymujące de facto nie wpływają na wynik głosowania, 

czyli dany kandydat potrzebuje zwykłej większości głosów. 

 

[komisja rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – czy wszyscy 

Państwo otrzymali karty do głosowania ? …Tak, jak poprzednim razem 
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informuję, iż jedna karta ulegnie zniszczeniu, ktoś z Państwa nie skorzystał z 

prawa do głosowania… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – komisja udaje się w 

celu policzenia głosów … znowu kilka minut przerwy …[przerwa w 

obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał 

protokół komisji skrutacyjnej – radny Mariusz Kleszczewski został wybrany 

Wicemarszałkiem Województwa Śląskiego stosunkiem głosów: za – 28, 

przeciw – 19, wstrzymujących – 0, radna Aleksandra Gajewska-Przydryga 

została wybrana Wicemarszałkiem Województwa Śląskiego stosunkiem 

głosów: za – 26, przeciw – 21, wstrzymujących – 0 (kopia stanowi załącznik 

do protokołu sesji). 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – podjęliśmy uchwałę 

Nr IV/1/4/2010 w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Śląskiego 

o treści w paragrafie 1: na wniosek Marszałka Województwa Śląskiego, w 

wyniku prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego, Wicemarszałkami 

Województwa Śląskiego zostali wybrani: radna Aleksandra Gajewska-

Przydryga, radny Mariusz Kleszczewski. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członków Zarządu 

Województwa Śląskiego (druk IV6/): 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – przypominam jak 

poprzednio, że prawo wskazania kandydatów ma Pan Marszałek. Proszę Pana 

Marszałka o przedstawienie kandydatów. 

 

- Marszałek Adam Matusiewicz – podobnie jak w wypadku kandydatów na 

wicemarszałków mam olbrzymi zaszczyt i przyjemność zgłosić kandydatów 

na członków Zarządu. Proponuję kandydaturę Pana Jerzego Gorzelika, 39 lat, 

doktora nauk historycznych, pracownika akademickiego, absolwenta 

Uniwersytetu Jagiellońskiego, przewodniczącego Ruchu Autonomii Śląska. 

Jako drugą osobę proponuję Panią Aleksandrę Banasiak. Pani Aleksandra nie 

jest radną wojewódzką. Pani Aleksandra ukończyła Wyższą Szkołę 

Pedagogiczną w Częstochowie i jest magistrem pedagogiki. Ukończyła 

również studia podyplomowe na Politechnice Częstochowskiej z zakresu 

informatyki oraz w Wyższej Szkole Języków Obcych i Ekonomii w 

Częstochowie z zakresu zarządzania oświatą. Była długoletnią nauczycielką w 

szkole podstawowej w Szarlejce, w gminie Wręczyca Wielka w powiecie 

kłobuckim. W latach 1994-2002 dyrektorem Zespołu Szkolno-
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Przedszkolnego, który powstał na bazie szkoły w Szarlejce. Pani Aleksandra 

ma również duże doświadczenie samorządowe, była radną powiatu 

kłobuckiego, przewodniczącą komisji edukacji, sportu i polityki społecznej, a 

w latach 2002-2007 sekretarzem powiatu kłobuckiego. Była 

współzałożycielem i wiceprezesem lokalnej grupy działania Zielony 

Wierzchołek Śląska w Kłobucku. Obecnie pracuje w Naczelnym Komitecie 

Wykonawczym PSL jako doradca prezesa PSL. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – moim obowiązkiem 

jest zadać pytanie czy Państwo wyrażacie zgodę … Pan Jerzy Gorzelik 

…[tak]…, Pani Aleksandra Banasiak …[tak]… …[głos z sali, poza 

nagraniem]… Kandydaci są zgłaszani przez Pana Marszałka. Pan Marszałek 

przedstawił dzisiaj bardzo obszerne, zdecydowanie bardziej obszerne … 

Proszę poczekać chwileczkę Panie Radny ! Prowadzenie jest jednoosobowe 

… przedstawił bardzo obszernie program działania Zarządu, który będzie 

firmował, a zatem możemy zadać jedno, dwa pytania, tylko proszę nie 

rozpoczynać debaty, bo to nie jest miejsce na debatę. Program został 

przedstawiony, pozwoliłem Państwu bardzo długo dyskutować na ten temat, w 

związku z tym pozwolicie Państwo, że będę wypełniał swoje obowiązki … 

Dwa pytania, proszę bardzo ! 

 

- radny Michał Wójcik – to co tu się dzieje, to jest jakaś nieprawdopodobna 

rzecz. Takich rzeczy ja jeszcze nigdzie nie widziałem, ani sejmie, czy w 

senacie. Jak Pan może ograniczać nas w pytaniach, jakiegokolwiek radnego, 

czy to opozycji, czy to koalicji ? Przecież Zarząd to są osoby, które będą 

reprezentowały nas i całą społeczność województwa śląskiego i tyle ile 

będziemy mieli pytań, tyle powinniśmy zadać, akurat w tej sprawie ! Przy 

innych można złożyć wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, ale nie przy 

tej. My chcemy się dowiedzieć o kandydatach i więcej o pewnych sprawach 

od kandydatów. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – punkt 9 dzisiejszej 

sesji nosi tytuł: interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. Nikt 

Państwu tego punktu nie odbierze, jest to doskonałe miejsce do zadawania 

pytań, zgłaszania wniosków, oświadczeń. Głosowanie będzie zapewne 

wyrażeniem woli Państwa czy dane osoby w Państwa ocenie nadają się do 

prowadzenia spraw województwa. Jedynym wnioskodawcą dotyczącym 

członków Zarządu jest Pan Marszałek. Pan Marszałek przedstawił … proszę 

pozwolić, że skończę … bardzo szeroko, pozwoliłem Państwu bardzo długo 

dyskutować, jak ma działać Zarząd, jakie są kierunki, mówił o strategii, o 

zadaniach i jeszcze odpowiadał długo na Państwa pytania. Członkowie 

Zarządu muszą realizować to co zostanie przedstawione im przez 

przewodniczącego Zarządu, czyli Marszałka Województwa. Czyniąc krok do 



 29 

przodu, żebyście Państwo mogli zadać pytanie, mówię o tym, tylko proszę, że 

nie będziemy prowadzili wielogodzinnej dyskusji. Tylko to zostało przeze 

mnie powiedziane, więc nikt Państwu nie zabiera prawa do zadawania pytań. 

Jest to tego stosowny 9 punkt. Proszę, Pan Przewodniczący Sobierajski… 

 

- radny Czesław Sobierajski – zadałem Panu Marszałkowi pytania odnośnie 

jednej kandydatury, Pana Gorzelika. Pan Marszałek właściwie nie 

odpowiedział dlatego zadam pytania Panu Radnemu. Dopowiem na wstępie, 

że cieszę się z tego ślubowania złożonego przez Pana, ale zapytam. W tym 

zadaniu było: …strzec suwerenności i interesu państwa polskiego, ale 

tymczasem jak śledzę Pana wypowiedzi, Pan wyraźnie, cytuję: nie czuję 

zobowiązany do lojalności wobec tego państwa. Rocznica mnie nie interesuje 

– 11 listopada – flagi nie wywieszę, to nie jest moje państwo, nie jest moja 

rocznica. Nie ślubowałem temu państwu i nie zdradzam, ale teraz Pan 

ślubował. Co było wtedy ? Czy to co kiedyś Pan mówił, podtrzymuje Pan, czy 

po ślubowaniu mówi, że Pan zmienił zdanie i wreszcie jest lojalnym 

obywatelem pod każdym względem. Pytam nie bez znaczenia. Pan będzie 

miał funkcję kluczową dla tego typu spraw, o czym mówimy. I jak te gazety, 

które mam przed sobą … Pan szydzi tak naprawdę z Wojciecha Korfantego, 

nie chcę cytować, bo szkoda czasu, ale tak tu jest … mam tego wiele. Zadaję 

Panu pytanie, bardzo konkretne, czy to co Pan w tej twórczości swojej, jako 

przywódca Ruchu Autonomii Śląska, podtrzymuje ? Czy po ślubowaniu Pan 

zmienił zdanie i będzie Pan współpracował dla dobra, to jest pytanie 

fundamentalne i kluczowe, państwa polskiego i oczywiście nas wszystkich 

siedzących tu obywateli naszego województwa, ale i Polski. 

 

- radny Michał Wójcik – właściwie Pan Radny troszkę uprzedził moje pytanie, 

natomiast ja powiem, co zdziwi Pana doktora, ja darzę Pana dużą sympatią ze 

względu na wiele cennych rzeczy, które dla Śląska Pan zrobił. Wystarczy 

wejść na stronę internetową, zresztą poznaliśmy się kilka lat temu, Pan 

doskonale o tym wie i walczyliśmy o Park i zobaczyłem, że jest Pan bardziej 

społecznikiem niż politykiem i to mnie jakby ujęło w Pana osobie, ale 

zacytuję troszkę szerzej tą wypowiedź, która jest szeroko komentowana i dla 

mnie jest nie do przyjęcia, pomimo sympatii do tego chociażby, że Pan 

przełamał takie zgnuśnienie sceny politycznej na Śląsku, od wielu lat. Jest Pan 

w moim wieku, nowi ludzie pojawiają się na scenie, no i dobrze, ale dla mnie 

jest nie do przyjęcia to co Pan powiedział, a ja zacytuję: jestem Ślązakiem, nie 

Polakiem i nie Polsce przyrzekałem, więc jej nie zdradziłem i nie czuję się 

zobowiązany do lojalności wobec tego państwa. Powtórzę za Panem Radnym 

Sobierajskim, czy Pan podtrzymuje to zdanie, czy tak jak często nam się 

zdarza w rozmowach z dziennikarzami, czasami – przepraszam za to słowo – 

coś się chlapnie i to się wlecze za człowiekiem całe lata. To jest bardzo 

ważne. To jest historyczne głosowanie, w którym uczestniczymy dzisiaj. 
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- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – dzisiaj rano 

wszyscy radni złożyli ślubowanie, uroczyście ślubowali. Ślubowali, 

deklarowali działania na rzecz Rzeczypospolitej, na rzecz samorządu 

lokalnego, na rzecz społeczności lokalnej. Myślę, że dzisiejsze deklaracje dają 

prawo Panu Radnemu do uczestniczenia w Zarządzie Województwa 

Śląskiego. Państwo w drodze głosowania podejmiecie decyzję. Program 

polityczny został dzisiaj przedstawiony przez Pana Marszałka i jest 

programem obowiązującym dla wszystkich członków Zarządu. 

 

- radny Jerzy Gorzelik – pozwólcie Państwo, że nie będę dokonywał egzegezy 

swojej twórczości publicystycznej, bo nie chciałbym żeby to jakże ważne 

posiedzenie Sejmiku przerodziło się w mój wieczór autorski. Niemniej jednak 

pochlebia mi zainteresowanie, choćby moimi felietonami, natomiast muszę 

dokonać pewnych sprostowań. Pan Radny Sobierajski zasugerował, że do tej 

pory nie byłem lojalnym obywatelem państwa polskiego. To jest sugestia, 

która by wymagała przedstawienia pewnych dowodów. Nie chciałbym tutaj 

roztrząsać kwestii semantycznych, ale deklaracja, w której mówię, że się nie 

czuję do czegoś zobowiązany, nie jest równoznaczna z deklaracją, że nie 

jestem, że czegoś nie zrobię. Można wykazywać się pewną postawą, mimo, że 

nie ma się poczucia, że jest to jakieś głębokie zobowiązanie, ale zasadniczo na 

tą część pytań odpowiedział już Pan Przewodniczący. Wspólnie dziś 

złożyliśmy ślubowanie, każdy z nas, i to ślubowanie ja traktuję jako 

zobowiązanie. Ja zwykłem dotrzymywać słowa, natomiast nie widzę 

sprzeczności, którą zasugerował Pan Radny między tekstem owego 

ślubowania, a choćby moimi wypowiedziami publicznymi, czy 

publicystycznymi. W moim przekonaniu – to mówię bardziej jako 

przedstawiciel Ruchu Autonomii Śląska niż w tej chwili radny wojewódzki – 

program Ruchu Autonomii Śląska jest programem dobrym nie tylko dla 

mieszkańców regionu, ale jest programem dobrym dla Polski, dla państwa 

polskiego. Takiej sprzeczności nie dostrzegam. Tak ja pojmuję interes 

państwa polskiego. Padło tutaj pytanie czym w zasadzie jest autonomia. Ja 

myślę, że dzisiaj nie czas by dyskutować akurat o tej kwestii, a jeżeli Państwo 

będziecie mieli taką wolę poznać moją opinię na ten temat i opinie RAŚ, to 

jestem do Państwa dyspozycji. Słowa raz danego dotrzymuję, taką zasadą się 

kieruję i w życiu i w dotychczasowej działalności politycznej i myślę, że to 

powinno rozwiać wszelkie wątpliwości. Co do innych kwestii, które Pan 

Radny Sobierajski tutaj przytoczył, bo padały tytuły rozmaitych tekstów 

prasowych, których jestem autorem, nie będę tych tekstów tutaj cytował, 

chyba nie będziemy dyskutowali o felietonach, ale jeśli pyta mnie Pan czy 

podtrzymuję wyrażone tam poglądy, mówię że tak, aczkolwiek wydaje mi się, 

że Pańska interpretacja tych tekstów jest jakże odległa od moich intencji. 

Myślę, że będzie okazja jeszcze niejednokrotnie by te kwestie sobie omówić i 
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wyjaśnić. Nie będę utrzymywał, że wyrażam się, także w publicystyce 

absolutnie precyzyjnie i być może takie pole do nadinterpretacji 

pozostawiłem. Jeżeli tak jest, to proszę mi wybaczyć tą ułomność, ale myślę, 

że jeżeli Pan Radny w jakiejkolwiek sytuacji zażyczy sobie wyjaśnień, to ja 

takimi wyjaśnieniami służę. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – ja myślę, że język 

giętki może wyrazić to, co pomyśli głowa i żeby nie było nigdy wątpliwości 

co do tego co się powie, a co się myślało. Przechodzimy do głosowania. 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – komisja 

korzystając z chwili czasu przygotowała karty o głosowania … W przypadku 

głosowania na członków Zarządu mamy również dwóch kandydatów, zwykła 

większość głosów, czyli głosy wstrzymujące nie odgrywają roli. Musi być 

przynajmniej o jeden głos więcej za niż przeciw, wtedy kandydatura uzyskuje 

akceptację Sejmiku … Proszę o pokazanie tradycyjnie urny czy jest pusta… 

 

[komisja rozdała karty do głosowania i przeprowadziła głosowanie] 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – czy wszyscy 

Państwo oddali głosy ? … Nie widzę żadnych uwag, w związku z tym komisja 

udaje się do pomieszczenia liczyć głosy… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – ogłaszam następną 

przerwę, myślę, że do 5 minut powinniśmy mieć wyniki …[przerwa w 

obradach]… 

 

- radny Piotr Zienc, przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał 

protokół komisji skrutacyjnej – radna Aleksandra Banasiak została wybrana 

Członkiem Zarządu Województwa Śląskiego stosunkiem głosów: za – 26, 

przeciw – 20, wstrzymujących – 1, radny Jerzy Gorzelik uzyskał: za – 23, 

przeciw – 23, wstrzymujących – 1 i nie został wybrany w skład Zarządu 

Województwa Śląskiego (kopia stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – podjęliśmy uchwałę 

Nr IV/1/5/2010 w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego. 

W paragrafie 1: na wniosek Marszałka Województwa Śląskiego, w wyniku 

prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego, Członkiem Zarządu 

Województwa Śląskiego została wybrana Pani Aleksandra Banasiak. Pan 

Jerzy Gorzelik nie uzyskał stosownej ilości głosów uprawniającej go do 

zasiadania w Zarządzie Województwa. Gratuluję koleżance z PSL, mam 

nadzieję, że Zarząd w nieco okrojonym składzie będzie mógł od dzisiaj 
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funkcjonować … Wcześniej uzyskałem informację od Pana Marszałka i 

proszę o wystąpienie. 

 

- Marszalek Adam Matusiewicz – w tym momencie chciałem serdecznie 

pogratulować wszystkim tym członkom Zarządu, którzy uzyskali Państwa 

rekomendację do zasiadania w tym organie. Mamy duże kobiece wejście, 

dwie członkinie Zarządu. Serdecznie dziękuję Państwu, którzy wsparli 

kandydatury przeze mnie zgłaszane, jednocześnie chciałbym zapowiedzieć, że 

na najbliższej sesji Sejmiku wykorzystam swoje uprawnienia w zakresie 

zgłaszania kandydatów do Zarządu i ponownie zgłoszę Pana dr. Jerzego 

Gorzelika. Może faktycznie będzie potrzeba dłuższej dyskusji na ten temat, 

ale chciałem to już wstępnie zapowiedzieć. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – zakończyliśmy 

punkt 8. Wszystkim wybranym gratuluję, życzę nowemu Zarządowi owocnej, 

skutecznej pracy… 

 

 

9. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chcę Państwa 

poinformować, że taki punkt znajduje się w porządku każdej sesji. Jest to 

wymóg statutowy. Proszę o tym pamiętać, jeśli Państwo macie poczucie, że 

wcześniej nie mogliście się wypowiedzieć, że zawsze jest taki punkt. 

 

- radny Piotr Spyra – mam dwa zapytania do Pana Marszałka Matusiewicza. 

Pierwsze dotyczy planowanej wspólnej sejmików śląskiego i opolskiego, 

poświęconej rozpoczęciu roku pamięci powstań śląskich… 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku –…muszę przerwać – 

sesje to Przewodniczący Sejmiku… 

 

- radny Piotr Spyra – w takim razie do Pana Przewodniczącego kieruję to 

pytanie, natomiast do Pana Marszałka mam pytanie czy można do następnej 

sesji ustalić jaki jest harmonogram i jaki będzie udział Województwa 

Śląskiego w obchodach roku pamięci powstań śląskich. 

 

- radny Bogusław Śmigielski, Przewodniczący Sejmiku – chcę Państwa 

poinformować, że w styczniu rzeczywiście była zaplanowana sesja z 

Sejmikiem Województwa Opolskiego w sprawie obchodów roku pamięci 

powstań śląskich. Sejmik poprzedniej kadencji ogłosił rok 2011 rokiem 

pamięci powstań. Taki wspólny sejmik jest planowany, musimy porozumieć 

się z przedstawicielami sejmiku opolskiego, bo to była deklaracja ze strony 
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Opola, więc musimy technicznie zgrać terminy, tematy. Myślę, że zostaniecie 

Państwo poinformowani, a zostało popisane wcześniej między Wojewodą 

Śląskim a Opolskim, marszałkami, wspólne oświadczenie, że będziemy 

realizowali te święta wspólnie w województwie opolskim i śląskim. Następna 

sesja jest zaplanowana na dzień 10 grudnia, ponieważ powinniśmy uchwalić 

komisje. Nie może przejść budżet bez pracy Komisji Budżetowej. Chcemy to 

zrobić bardzo szybko żeby komisje mogły pracować … Nie da się jutro, bo tu 

jest podpowiedź jednego z radnych. Dostaliście Państwo dzisiaj projekt 

budżetu, można się z nim zapoznawać, ale to nie wystarczy, musi nad nim 

pracować Komisja Budżetu. Czy są jeszcze jakieś pytania, wolne wnioski, 

oświadczenia ? … Zamykam I sesję IV kadencji ! 

 

 

10. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 14
30

 

 


